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       Białe Błota, dnia 20.03.2024 r. 

BRG.0012.2.3.2024 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota  

z dnia 20.03.2024 r. od godz. 13.00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Szubińska 1.  

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska, radny Bronisław 

Balcerowski, radny Henryk Sykut, radny Sławomir Ruge, radna Anna Banaszek, Skarbnik Gminy 

Katarzyna Strzygocka-Kowalska, Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu, 

Monika Dominikowska Kierownik Referatu Zamówień Publicznych, Anna Bromka Kierownik 

Referatu Inwestycji, Andrzej Kempa Inspektor Nadzoru w Referacie Inwestycji 

 

Nieobecni: radny Krzysztof Kocikowski, radny Krzysztof Michalak.  

 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska powitała zebranych na posiedzeniu Komisji Budżetu i 

Finansów, przedstawiła tematykę posiedzenia:  

 

1. Wstępne zapoznanie się z wykonaniem budżetu za 2023 r. 

2. Przygotowanie i omówienie materiałów na sesję. 

3. Sprawy bieżące. 

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że na planowaną we wtorek sesję nie wpłynęły żadne 

uchwały. Wczoraj wpłynęły uchwały budżetowe na sesję nadzwyczajną, która będzie w 

poniedziałek o godzinie 14:00. Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska odczytała pouczenie 

dotyczące ochrony danych osobowych, sprawdziła obecność. 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska poinformowała, że sprawozdanie z wykonania 

budżetu realizowane jest w terminie do 31 marca. Jesteśmy w trakcie prac. Sprawozdanie z 

wykonania budżetu za rok 2023 będzie przedłożone na komisji w kwietniu. 

 

Przewodnicząca Komisji zapytała czy te zmiany, które są w tej chwili wprowadzane do uchwały 

budżetowej są tak pilne, że nie mogły czekać do wtorku.  Skarbnik Gminy odpowiedziała, że 

zgodnie ze złożonymi wnioskami, decyzją Wójta zostały zatwierdzone w trybie natychmiastowym 

do realizacji w budżecie. Przynajmniej dwie inwestycje są istotne, pozostałe to są wydatki 

bieżące.  

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska rozpoczęła omawianie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2024. 
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Poinformowała o zwiększeniu dochodów i wydatków, rezerwa i deficyt pozostają bez zmian. 

Omówione zostały zmiany w dochodach budżetu gminy. Pierwsza zmiana to dotacja celowa 

otrzymana z tytułu pomocy finansowej udzielanej między jednostkami samorządu terytorialnego 

na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych. Realizacji zadania 

polegającego na opracowaniu dokumentacji Studium Techniczno-Ekonomiczno-Środowiskowego 

dla połączenia miasta Bydgoszczy z węzłem drogowym na trasie szybkiego ruchu S5 i S10 w 

miejscowości Białe Błota, planowanego do zrealizowania w latach 2024 -2026. Stronami 

porozumienia są województwo kujawsko-pomorskie, powiat bydgoski, jak i miasto Bydgoszcz, 

gmina Białe Błota jest liderem w realizacji tego zadania. Finansowanie ze środków własnych stron 

porozumienia rozłożone jest w proporcjach po 25% każdy z partnerów. W 2024 roku jest to 

wysokość 73 677,00 zł od każdego z partnerów. Województwo kujawsko-pomorskie, powiat 

bydgoski, miasto Bydgoszcz, w momencie, gdy zostanie wyłoniony wykonawca, będą zobowiązani 

do partycypowania w kosztach. W związku z tym zwiększony jest koszt zadania w 2024 roku o 

kwotę 221 031,00 zł.  

 

Kolejna zmiana dotyczy środków z funduszu pomocy na finansowanie lub dofinansowanie zadań 

bieżących w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy. Jest to kwota 195 317,50 zł i dotyczy 

zakwaterowania i wyżywienia obywateli Ukrainy. 

 

Następna zmiana dotyczy zwiększenia kwoty o 4 000,00 zł zadania realizowanego przez szkołę w 

Łochowie: Akademia Chóralna - Śpiewająca Polska 2003/2024. 

 

Następna zmiana to zwiększenie o 290 100,00 zł zadania polegającego na modernizacji 

kompleksu boisk sportowych w Łochowie i dotyczy wymiany nawierzchni syntetycznej boiska do 

piłki nożnej. Dofinansowanie z Ministerstwa Sportu i Turystyki będzie wynosiło 290 100,00 zł, 

finansowanie ze strony gminy Białe Błota wynosi 260 000,00 zł. 

 

Dalsza zmiana dotyczy środków z funduszu pomocy na dofinansowanie zadań bieżących z zakresu 

pomocy obywatelom Ukrainy, kwota 2 379,00 zł dotyczy wypłaty zasiłków stałych wraz ze 

składkami zdrowotnymi na rzecz obywateli Ukrainy.   

 

Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu zabrał głos w sprawie boisk, 

poinformował, że warunkiem podpisania umowy z Ministerstwem jest zabezpieczenie 50% 

środków, wprowadzona zmiana może okazać się być za mała. Przewodnicząca Komisji Budżetu i 

Finansów zapytała o kwestię zwołania sesji nadzwyczajnej. Kierownik COEiS odpowiedział, że 

zadanie musimy zrealizować do 31 października. Elementem niezbędnym do odesłania 

podpisanej przez nas umowy jest potwierdzenie wprowadzenia środków do budżetu gminy. 

Radna Anna Banaszek zapytała o koszt wymiany nawierzchni. Patrycjusz Migawa wskazał, że 
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konieczne będzie zabezpieczenie środków w wysokości 290 100,00 zł, wskazał, że w przypadku 

wymiany nawierzchni syntetycznej konieczna jest utylizacja starej nawierzchni, odniósł się do 

stanu nawierzchni boiska. Radny Bronisław Balcerowski zapytał o kwestię żywotności oraz 

gwarancję na nową nawierzchnię. Patrycjusz Migawa odpowiedział, że wszystko będzie 

uzależnione od intensywności używania, przewiduje kolejne 15 lat. Radny Henryk Sykut odniósł 

się do kwestii znalezienia dobrego wykonawcy w dobrej cenie. Kierownik COEiS zwrócił uwagę na 

to, że lepiej jest wnioskować o trochę większą kwotę, warto jest się posługiwać kosztorysem 

inwestorskim i liczyć na to, że zadanie inwestycyjne zostanie zrealizowane za cenę niższą. 

Poruszona została kwestia budowy kolejnych boisk oraz hal sportowych. 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska przedstawiła wydatki bieżące, wskazała na: zakup 

usług związanych z pomocą obywateli Ukrainy, koszty emisji samorządowych papierów 

wartościowych, zakup usług pozostałych na finansowanie Akademii Chóralnej. Wydatki 

majątkowe: modernizacja dachu Przedszkola Wróżka, świadczenia społeczne wypłacane 

obywatelom Ukrainy, realizacja zadania Czyste Powietrze, realizacja zadań polegających na 

dzierżawie słupów oświetleniowych oraz konserwacji oświetlenia ulicznego będącego własnością 

gminy.  

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska przedstawiła zadania majątkowe z załącznika 

numer 4: 

- opracowanie dokumentacji Studium Techniczno-Ekonomiczno-Środowiskowego dla połączenia 

Miasta Bydgoszczy z węzłem drogowym na trasie szybkiego ruchu S5 i S10 w miejscowości Białe 

Błota z kwoty 75 000 zwiększenie o kwotę dochodów od partnerów 221 031,00 zł,  

- budowa ulicy Twardej w Lisim Ogonie z 1 mln zł zmniejszenie o 400 000 zł, 

- budowa ulicy Cukrowej w Białych Błotach zmniejszenie z 1 450 000,00 zł o 150 000,00 zł  

- budowa ulicy Łąkowej w Łochowicach, 

- projekt i budowa parkingu oraz zatoczki dla autobusów szkolnych na terenie szkoły 

podstawowej w Białych Błotach, 

- modernizacja dachu budynku Gminnego Przedszkola Wróżka w Białych Błotach, 

- modernizacja kompleksu boisk sportowych „Moje boisko - Orlik 2012” w Łochowie, 

- projekt i budowa ulicy Pogodnej w Cielu wraz z kanalizacją sanitarną. 

 

Radna Anna Banaszek zapytała o kwestię zmniejszenia środków na ul. Twardą. Wyjaśnień udzieliła 

Anna Bromka Kierownik Referatu Inwestycji, wskazała, że problemem jest ul. Pogodna i kwestia 

odwodnienia prowadzonego wykopu, okazało się, że w kosztorysie prace odwodnieniowe zostały 

niedoszacowane. Były przeprowadzane rozmowy z wykonawcą, który miał oszacować ilość, która 

byłaby konieczna do wykonania całej inwestycja, zarówno ulicy Pogodnej, jak fragmentu 

kanalizacji ulicy Letniskowej wraz z przepompownią. Wykonawca zgodził się z zmniejszyć swój 
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pierwotny szacunek do kwoty 676 500,00 zł brutto. Anna Bromka wyjaśniła, dlaczego zależało jej 

na tym, aby zwołać sesję nadzwyczajną, liczyła, że sesja zostanie zwołana w czwartek. Kierownik 

Referatu Inwestycji wskazała, że jakiekolwiek prace związane z pompowaniem muszą być 

poprzedzone protokołem konieczności i zwiększeniem kwoty w budżecie. Radny Sławomir Ruge 

zapytał czy kwota 600 000,00 zł na budowę ulicy Twardej jest wystarczająca. Anna Bromka 

Kierownik Referatu Inwestycji potwierdziła, zostały już zakończone roboty związane z 

odwodnieniem, zauważyła, że tam są środki niewygasające. Łącznie na to zadanie potrzebne jest  

2 532 607,63 zł, inwestycja nie jest zagrożona. Anna Bromka poruszyła kwestię zdjęcia środków z 

ul. Cukrowej, wykonawca nie planuje przekroczenia 102% wartości umowy. Z ul. Łąkową jest 

podobna sytuacja, po zaangażowaniu wszystkich umów środki niezaangażowane, czyli wolne na 

tym zadaniu zostają w kwocie 48 870,42 zł. 

 

Radny Sławomir Ruge zapytał o budowę ul. Słonecznej w Lisim Ogonie. Kierownik Referatu 

Inwestycji wyjaśniła, że jest to zadanie wpisane w budżet i WPF, czekamy na rozstrzygnięcie 

dofinansowania. Jeżeli otrzymamy dofinansowanie, ogłosimy przetarg na budowę ul. Słonecznej 

w całości, jeżeli nie dostaniemy dofinansowania, to i tak wystartujemy z przetargiem z taką 

adnotacją, że zobaczymy, jakie oferty nam wpłyną. Radny zapytał czy śluza będzie remontowana. 

Anna Bromka odpowiedziała, że nie, termin realizacji projektu mamy do końca tego roku, jednak 

trzeba uzyskać pozwolenie wodnoprawne.  

 

Radny Sławomir Ruge zapytał o kwestię drogi alternatywnej. Skarbnik Gminy Katarzyna 

Strzygocka-Kowalska wskazała, że za zadanie odpowiada Biuro Nieruchomości i Nadzoru 

Projektów. 

 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut poprosił Kierownik 

Referatu Inwestycji o zakres prac, który był w kosztorysie inwestorskim i założenia prac 

prowadzonych w związku z odwodnieniem na ul. Pogodnej. Wiceprzewodniczący zwrócił się o 

pilnowanie przebiegu prac, monitorowanie liczników pomp, przywołał przypadek usunięcia 

karpin. Wiceprzewodniczący Rady Gminy chciałby wiedzieć ile dzisiaj już tam napompowano, od 

kiedy trwa pompowanie. Anna Bromka powiedziała, że referat sprawdza, czy te pompy działają. 

Podjęto dyskusję na temat przeprowadzenia pompowania wody. Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Białe Błota Henryk Sykut zawnioskował o dane dotyczące kosztów pompowania, 

jednostek, jakie są przewidywania, geolog powinien zbadać ile tej wody się wypompuje. 

 

Kierownik Referatu Inwestycji powiedziała, że z ulicy Łąkowej środki zostały przeniesione na 

zadania wprowadzane przez COEiS. 

 

Głos zabrał Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu w kwestii projektu i 
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budowy parkingu oraz zatoczki dla autobusów szkolnych. Wstępny kosztorys wskazuje na 

zamknięcie zadania w kwocie 50 000 – 60 000 zł. Chodzi o umożliwienie przejazdu autobusów 

przez plac, w taki sposób, że autobusy nie będą cofać. Żebyśmy mogli podjąć konkretne działanie 

zmierzające do wykonania projektu i realizacji, to potrzeba wprowadzenia zadania 

inwestycyjnego do budżetu gminy. Najprawdopodobniej uda się wygospodarować zgodnie z tą 

koncepcją kilkanaście miejsc parking. Kwestia przesunięcia płotu zależy od promieni skrętu dla 

autobusu. Dzięki temu zwiększymy już maksymalnie to bezpieczeństwo. Wiceprzewodniczący 

Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zapytał o kwestię parkingu.  Kierownik COEiS odpowiedział, 

że na obecną chwilę funkcjonuje to, jako plac apelowy, od początku stały tam kosze do 

koszykówki i jednocześnie parkowały tam samochody. Na obecną chwilę nie mogą istnieć dwie 

funkcjonalności terenu w jednym miejscu. Boisko do koszykówki tam istnieć nie może, teren 

spełnia wszystkie wymagania pod przeznaczenie, jako parking, więc to chcemy zrealizować, 

miejsca rekreacji wokół szkoły są inne powstanie kosz do koszykówki pomiędzy budynkami - 

zgłoszenie zostało złożone. Zostało już częściowo wykonane ogrodzenie terenu znajdującego się 

przy budynku byłego gimnazjum - terenu, na którym dzieci będą mogły wychodzić podczas 

przerwy. Pomnik Wyklętych zostaje w tym miejscu, w którym jest, pomnik ofiar katyńskich będzie 

przeniesiony troszeczkę bliżej parkingu. Pomnik zostanie przestawiony siłami firmy zewnętrznej.  

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska podjęła kwestię modernizacji dachu budynku 

Gminnego Przedszkola Wróżka. Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu 

wyjaśnił kwestię przesunięcia środków.  

 

Monika Dominikowska Kierownik Referatu Zamówień Publicznych wyjaśniła kwestię przyjęcie 

środków zewnętrznych na opracowanie dokumentacji Studium Techniczno-Ekonomiczno-

Środowiskowego dla połączenia miasta Bydgoszczy z węzłem drogowym na trasie szybkiego 

ruchu S5 i S10 w miejscowości Białe Błota. W tej chwili jesteśmy na etapie podpisywania umowy 

dotacyjnej. My tutaj przyjmujemy tylko środki, nie zwiększamy, nic nie dokładamy, tylko musimy 

zapisać, że dostajemy dotację. Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska 

zauważyła, że mieszkający tam ludzie są bardzo zbulwersowani, że nikt z nimi nie rozmawiał. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek powiedziała, że głosy mieszkańców 

są takie, że sesja nadzwyczajna jest zrobiona tylko po to, żeby oni nie mogli zabrać głosu i jest to 

zrobione wbrew ich woli. Oburzenie i napięcie wśród mieszkańców jest olbrzymie w tej sprawie. 

Kierownik Referatu Zamówień Publicznych podkreśliła, że nie ma w tej chwili planu, jak ta 

obwodnica ma wyglądać, konsultacje społeczne będą w ramach przygotowania tej koncepcji. 

Trwające postępowanie ma na celu wyłonienie wykonawcy, który zrobi taką analizę i przedstawi 

nam kilka koncepcji, obowiązkiem tego wykonawcy będzie przeprowadzić konsultacje społeczne, 

przedstawić nam kilka wariantów. Przewodnicząca Komisji powiedziała, że mieszkańcy chcieli 

przyjść na sesję, chcieliby to usłyszeć od wójta, że nie mają się, czego bać, nie ma dialogu między 
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wójtem a mieszkańcami. Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska przytoczyła zapisy 

zawartego porozumienia, z którego wynika, że partnerzy zobowiązują się do zabezpieczenia 

swoich budżetach oraz w wieloletnich prognozach finansowych środków w wysokości niezbędnej 

na sfinansowanie swoich zadań. Rozbrzmiała dyskusja nad kwestią zwołania sesji nadzwyczajnej.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut podjął temat ilości zbudowanych w tej 

kadencji kilometrów dróg, przedstawił dokument, jaki otrzymał z urzędu. Odniósł się do danych 

dotyczących dróg wybudowanych w sołectwie Ciele. Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka, 

powiedziała, że przygotowując dane bazowała na dacie odbioru inwestycji. Skarbnik Gminy 

Katarzyna Strzygocka-Kowalska przyłączyła się do dyskusji. Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

zwrócił uwagę na przypisanie poszczególnym sołectwom ilości wybudowanych dróg, poruszył 

kwestię pozyskanych środków w latach 2017 -2024, jakie były wnioski składane na Polski Ład w 

tych programach inwestycyjnych. W kwestii składanych wniosków głos zabrała Monika 

Dominikowska Kierownik Referatu Zamówień Publicznych, która powiedziała, że szczegółowe 

informacje na temat wniosku są, co miesiąc składane Wójtowi, te informacje Wójt odczytuje na 

sesji. Często jest tak, że pojawia się konkurs i jest bardzo krótki czas na to, żeby złożyć wniosek, 

wówczas szukamy takiej inwestycji, na którą mamy przygotowane dokumenty, aby mieć 

możliwość ubiegania się o dofinansowanie, projekt musi być z gotowością budowlaną, trzeba 

mieć pozwolenie na budowę. Kierownik Referatu podkreśliła, że wnioski nie są odrzucane ze 

względów formalnych. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut podjął temat 

dofinansowania dla ul. Ptasiej. Monika Dominikowska udzieliła wyjaśnień w temacie 

przygotowywanych kosztorysów.  

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska zapytała o projekt nowego 

oświetlenia. Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka wyjaśniła kwestię dofinansowania z 

Polskiego Ładu, etap VI na budowę oświetlenia, potwierdziła, że Referat Zamówień będzie 

zobligowany do tego, żeby wszcząć postępowanie przetargowe, powiedziała o planowej wizycie 

w terenie. 

 

Przewodnicząca Komisji poruszyła kwestię mieszkańców domu przy ul. Centralnej, problemu 

parkujących tam samochodów, zapowiedziała złożenie interpelacji w tej sprawie. Kierownik 

Referatu Inwestycji zaproponowała skierowanie sprawy do Referatu Dróg.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut podjął temat karpin, odniósł się do 

pisma, jakie otrzymał w tej sprawie, zapytał o kwotę na zadanie, która nie została wydatkowana. 

Anna Bromka Kierownik Referatu Inwestycji powiedziała, że w kwestii ul. Białobłockiej w 

Kruszynie Krajeńskim mieliśmy plan 2 845 500,00 zł, a wykonanie jest na 2 795 080,57 zł. 

 



7 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek zaproponowała, aby w kwestii 

oświetlenia podjąć współpracę z sołtysami, oni wiedzą gdzie jest za największe zapotrzebowanie 

na lampy. 

 

Radny Bronisław Balcerowski zapytał o kwestię przeglądu gwarancyjnego ul. Gościnnej. Kierownik 

Referatu Inwestycji odpowiedziała, że wysłano informację do wykonawcy. Nie ustalono jeszcze 

terminu wizji, o jej terminie radny zostanie poinformowany.  

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska omówiła projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-2039. Dane w załączniku nr 1 i 

2 zostały dostosowane do zmian wprowadzonych w budżecie. Skarbnik wymieniła poszczególne 

zmiany. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zapytał o ul. Czereśniową. Skarbnik 

wyjaśniła, że to zadanie było w budżecie na 2023 rok, plac budowy został przekazany, 

najprawdopodobniej są to środki niewygasające.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Białe Błota na 2024 rok: 

Głosy „za”: radny Bronisław Balcerowski, radna Anna Banaszek, radny Sławomir Ruge.  

Wstrzymali się od głosu: radna Ilona Nowakowska, radny Henryk Sykut. 

Nieobecni: radny Krzysztof Kocikowski, radny Krzysztof Michalak. 

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Białe Błota na lata 2024-2039: 

Głosy „za”: radny Bronisław Balcerowski, radna Anna Banaszek, radny Sławomir Ruge. 

Wstrzymali się od głosu: radna Ilona Nowakowska, radny Henryk Sykut 

Nieobecni: radny Krzysztof Kocikowski, radny Krzysztof Michalak. 

 

Na tym zakończono posiedzenie komisji. 

Protokół na podstawie nagrania sporządziła: Katarzyna Lutkowska 

 

 

                                                                                       

Przewodnicząca Komisji  

                                                  Budżetu i Finansów  

 

                                                                                                                     Ilona Nowakowska  


